
Sundheds- og Forebyggelsesudvalget

Til: Ministeren for sundhed og forebyggelse

Dato: 9. april 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 770
Kan ministeren oplyse, hvorfor Danmark kun anvender Elisa-testen, når te-
sten er upålidelige bl.a. fordi den kun indeholder antigen fra én undertype af
borrelia (skovflåter kan bære rundt på 10 andre sygdomme end borrelia) og
dermed kan give et falsk negativt resultat - så personen har borrelia, selv om
testen er negativ? Der henvises til artiklen ”skød en buk og fik en blodsuger
med hjem”, der blev bragt i Herning Folkeblad den 6. februar 2015. Kan mini-
steren bekræfte, at ansatte i Sundhedsstyrelsen har en økonomisk interesse i
Elisa-testen, og hvilke initiativer vil ministeren i givet fald tage for at ændre
dette?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Liselott.Blixt@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Karen J. Klint
formand
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